



College of Europe
Collège d'Europe

Bruges



Natolin

Communications Office

arte
arte-tv.com

PRESS RELEASE

A team of lecturers from the College of Europe venture into institutional territory for arte-tv.com

The web magazine "*Regards croisés – Europe at the centre of intellectual debate*", produced in partnership with the Bruges- and Natolin-based College of Europe since Spring 2005, is now one year old.

Following the first three issues on *Transatlantic relations*, *Social Europe in trouble* and *Energy*, the fourth addresses sensitive institutional issues: ***With or without a Constitution, what does the future hold?***

In the run-up to the Brussels summit of Heads of State and Government on the 15th and 16th of June 2006, nine lecturers from the Bruges and Natolin campus toured think tanks and study groups in ten countries: **Austria, Belgium, Czech Republic, France, Germany, Italy, Poland, Spain, the United Kingdom and Macedonia for the Balkans**. Their brief was to seek out new ideas on how to emerge – at the right moment in political terms – from the current impasse. Something more than a stopgap solution or an attempt to patch up differences is required. Though long used to facing crises, this is the first time that Europe has had to fend off a deep-rooted challenge from public opinion in the Member States.

Our investigators' researches on the Internet have left them firmly convinced that the debate is far from over: from now on Europe will have to reckon with the renewed vigour of Nation States – and their citizens. This, when it comes down to it, is good news.

www.arte-tv.com/arte-bruges
www.coleurop.be

Press contact for ARTE France: Agnès Buiche/Clémence Flécharde
Tel. +33/1/55.00.70.47
Contact at the College of Europe: Mathieu Briens
mbriens@coleurop.be

Bruges, 22 June 2006



College of Europe
Collège d'Europe

Brugge



Natolin

arte
arte-tv.com

Service Communication

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Une équipe d'assistants du Collège d'Europe s'aventure sur le terrain institutionnel pour arte-tv.com

Le magazine 'Regards croisés – L'Europe dans le débat intellectuel' –, initié au printemps 2005 avec le Collège d'Europe de Bruges et de Natolin, a un an.

Après trois premiers numéros sur *les relations transatlantiques, l'Europe sociale malmenée et l'énergie*, le numéro 4 aborde les questions institutionnelles sensibles:

Avec ou sans Constitution, quel avenir?

À l'occasion du sommet des chefs d'État et de gouvernement des 15 et 16 juin 2006 à Bruxelles, neuf assistants du campus de Bruges et de Natolin ont fait le tour des groupes de réflexion, des laboratoires d'idées ou *think tanks* dans dix pays: **Allemagne, Autriche, Belgique, Espagne, France, Italie, Pologne, République tchèque, Royaume-Uni et Macédoine pour les Balkans**. À la recherche d'idées neuves pour sortir, au moment opportun sur un plan politique, de la panade actuelle. Car l'heure n'est pas aux rafistolages ou aux replâtrages, dans la mesure où c'est la première fois que l'Europe, sujette aux crises, est confrontée à une remise en cause provoquée par les opinions publiques elles-mêmes.

Nos enquêteurs sont revenus de leur mission sur la Toile, avec la conviction que le débat est loin d'être clos: dorénavant l'Europe devra compter avec les États-nations qui ont repris du poil de la bête ... et avec les citoyens. Au fond, c'est une bonne nouvelle.

Contact presse à ARTE France: Agnès Buiche/Clémence Flécharde

Tél. +33/1/55.00.70.47

Contact au Collège d'Europe: Mathieu Briens

mbriens@coleurop.be

www.arte-tv.com/arte-bruges
www.coleurop.be

Bruges, le 23 juin 2006